
Váţení občania, 
 
dovoľte, aby sme Vás poţiadali o spoluprácu. Naša obec v uplynulých rokoch bola doslova zahltená odpadom. 
Počas celého roku boli v obci rozmiestnené veľkoobjemové kontajnery, ktoré boli neustále plné a odpad bol 
porozhadzovaný naokolo. Keď sa kontajnery naplnili, smeti sa pokojne sypali vedľa nich. Ţiaľ, nikto si neuvedomuje, 
ţe obec za takýto odpad platí nehorázne vysoké sumy. Všetci dobre viete, ţe finančná situácia obce je „veľmi zlá“. 
Prispieva k tomu aj fakt, ţe veľkoobjemové kontajnery sa vyváţali neustále dookola a pracovníci obce stanovištia 
pracne čistili.  
 
Poplatok za tonu odpadu uloţeného na skládke TKO je                     37 €     (1 115 Sk) 
Počet kontajnerov rozmiestňovaných v obci                                   9 
Napr. za mesiac september 2010 bolo zaplatené za skládkovanie               1 575 €    (cca 50 000 Sk) 
Uloţenie odpadu z kontajnerov na skládke ročne  je pribliţne             18 900 €    (cca 570 000 Sk) 
Z poplatkov občanov za vývoz TKO ročne je pribliţne                                19 550 €    (cca 590 000 Sk)   
To znamená, ţe len za uloženie odpadu na skládke z kontajnerov obec zaplatí takmer toľko, ako občania 
zaplatia na poplatkoch za odvoz TKO za rok. Do tejto sumy ešte nie je započítaný vývoz kontajnerov (pohonné 
hmoty, pracovné sily, opravy vozidla). Ďalšie náklady má obec so zberom a uskladnením odpadu z domácností.  
 
To, že sú kontajnery rozmiestnené v obci počas celého roka zneužívajú aj občania iných obcí . Zvykli si 
odpad vyvážať do našich kontajnerov, a tak jednoducho platíme aj za nich. Okolité obce sa nám len potichu 
smejú.  
Skúsime teda pristúpiť k tomu, ţe veľkoobjemové kontajnery budeme rozmiestňovať len niekoľkokrát do roka (jarné 
upratovanie, jesenné upratovanie, sviatky a v prípade dohody s občanmi). V cintorínoch kontajnery ponecháme.  

Hľadajme iný spôsob, ako odpad likvidovať!  

Najlepší spôsob, ako obmedziť mnoţstvo komunálneho odpadu je jeho separácia.  
Plasty  - obec uţ v minulosti pravidelne zbierala plastové fľaše, v tomto sa bude pokračovať aj naďalej.  
Sklo – pri predajniach Jednota v hornej aj dolnej časti sú rozmiestnené kontajnery na sklo. Kaţdý z nás chodí do 
obchodu, cestou môţeme napríklad fľaše odniesť do kontajnera. 
Železo – v pravidelných intervaloch zbierajú miestne organizácie. 
Papier – pravidelne realizuje zber miestna ZŠ, deti Vám budú vďačné ak im papier odloţíte. Je potrebné 
pouvaţovať, či je vhodné dávať do smetných nádob a veľkoobjemových kontajnerov kartóny a iné papiere, ktoré 
môţete spáliť.  
Stará elektronika – zbiera sa v obci niekoľkokrát do roka, stačí trošku počkať a nevyhadzovať ju pri kontajnery. 
Autobatérie – zbierajú sa, občania ich môţu po dohode priniesť aj v priebehu roka na OÚ. 
 

Je začiatok roka a hľadáme nové moţnosti, ako ušetriť finančné prostriedky. Skúsme spoločne nájsť 
riešenie. Vieme, ţe v prvom rade treba dať moţnosť, ako odpad likvidovať. Obec rozbieha spoluprácu s novými 
firmami, zaoberajúcimi sa separáciou odpadu. V dohľadnej dobe budeme občanov informovať o nových 
moţnostiach. Skúšame vytvoriť moţnosť separácie ďalších komodít a uľahčiť prístup občanov k separácii. 

 
Prosíme občanov, aby nesypali odpad na pôvodné stanovištia kontajnerov, ak tam momentálne nebudú 

umiestnené. Chceme Vám dať moţnosť zlikvidovať odpad zákonným spôsobom.  

 V prípade, ţe Vám vznikne stavebný odpad, nevytvárajte čierne skládky. Pokojne príďte na Obecný úrad, 
spoločne sa to pokúsime vyriešiť.  

 Mnoho občanov mení okná – sklo je moţné dať do kontajnerov na sklo (pri predajniach Jednota), drevo sa 
dá spáliť. 

 Odpad zo záhrad nepatrí do smetných nádob, budeme sa snaţiť vytvoriť moţnosť na jeho likvidáciu.  

 Popol je zakázané dávať do smetných nádob.  
 

V záujme zlepšenia situácie v obci sme poţiadali o spoluprácu niektorých občanov, ktorí bývajú v blízkosti stanovíšť 
kontajnerov a tam, kde sa vytvárajú čierne skládky, aby sledovali kto smeti vyváţa a upozorňovali OÚ na týchto 
občanov. Na OÚ budú nahlasované aj EČ vozidiel, ak budú ich majitelia pristihnutí. Obec bude znečisťovateľov 
pokutovať. 
Zároveň chceme poprosiť všetkých občanov, aby upozorňovali tých, ktorí znečisťujú obec a nebáli sa ich 
nahlásiť. Všetkým nám musí záležať na zlepšení situácie. Určite sa nám to spolu podarí k Vašej aj našej 
spokojnosti. Predíďme situácii, aby sme museli zvyšovať poplatky za odvoz TKO v obci.  Nedovoľme, aby 
nám znečisťovali obec aj občania z iných obcí. 
 
Ďakujeme Vám za pomoc a spoluprácu. Veríme, ţe chápete celkovú situáciu.  
                     Ing. Jozef Magát, v.r. 
                          starosta obce 


